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АННОТАЦИЯ: 

  

В статье представлены результаты исследования взаимосвязи суицидальной активности 
подростков и факторов семейного воспитания. Обследованы 120 подростков и их родители. 
Полученные результаты позволяют предположить, что на суицидальное поведение подростков 
влияют как индивидуально-психологические особенности личности, так и тип воспитания ребенка в 
семье. Выявлены корреляции между отдельными показателями суицидальной активности и 
факторами родительского воспитания. При положительном отношении к подростку у него могут быть 
сформированы психологические механизмы защиты и паттерны поведения, позволяющие ему более 
адекватно реагировать на возникающие стрессовые ситуации и снижать негативный эмоциональный 
фон. И, напротив, невнимание, недостаточно серьезное отношение к своему ребенку, его проблемам 
и переживаниям могут стать факторами, увеличивающими вероятность попыток суицида в 
подростковом возрасте. 
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The article presents the study results of correlation between factors of family education and 
youngsters' suicidal activity. There were studied 120 youngsters and parents. The results permit to 
suggest that both individual psychological characteristics of the individual and the type of family 
education have an effect on suicidal behavior of youngsters. There were found out correlation between 
youngsters' suicidal activity and factors of parental education. With a positive attitude towards a teenager 
he may have certain psychological defense mechanisms and patterns of behavior, which allow him more 
adequately to respond to arising stressful situations, to reduce the negative emotional background. In 
contrast, lack of attention, insufficiently serious attitude towards the child, his problems and experiences 
may be the factors which increase the likelihood of suicide attempts in adolescence. 

 

http://elibrary.ru/org_items.asp?orgsid=198
http://elibrary.ru/contents.asp?issueid=1438720&selid=24236513
http://elibrary.ru/contents.asp?issueid=1438720
http://elibrary.ru/publisher_titles.asp?publishid=8569
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=942727
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=6448634
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=2652915
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=87857
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=10864985
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=10864985
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=10864985
http://elibrary.ru/keyword_items.asp?keywordid=10864986
http://elibrary.ru/org_items.asp?orgsid=198
mailto:aidamin@rambler.ru
mailto:zimazima@bk.ru
http://elibrary.ru/title_about.asp?id=30244
mailto:aidamin@rambler.ru
mailto:zimazima@bk.ru

